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Zápis z online jednání Výkonného výboru AKVŠ 

dne 26. 5. 2023 

  

Online připojeni: M. Bočková (MB), B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK), H. Landová (HL),  
L. Panchártek Suchá (LPS), R. Římanová (RŘ), V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV) 

Hosté: V. Drtinová (VD), K. Paulová (KP) 

  

1. Posuny v projektu CARDS 

• Novým Technickým garantem projektu CARDS se stal Jakub Štogr. 
• T. Pavlíčková oslovila HL, zda by se stala členkou Odborné rady projektu, HL přijala. 
• VŠu nahlásí BJ jako novou členku core týmu (update: úkol obratem splněn, ale poté VŠu obdržel e-mail od 

M. Bartoška, cit.: „V souvislosti s právním aktem MŠMT o podpoře projektu CARDS a přechodem na 
oficiální projektové struktury (Strategické fórum, Odborná rada, Řídicí výbor a další) ukončujeme 
činnost našeho Core týmu, který pomáhal v nastavování a úvodním rozjezdu projektu.“) 

• VŠu zůstává členem Technického fóra a Strategického fóra ředitelů. 
• Sociologicko-technologicko-ekonomický audit provede Ernst & Young. 

O: VV 

 

2. Posuny v projektu EOSC 

• Do konce června by měla být jasná partnerská struktura projektu. 
• EOSC se bude mj. řešit na konferenci EUNIS ve Špindlerově Mlýně. 
• 1. června se sejdou zástupci oborových clusterů. 
• IPs byl na ministerstvo podán začátkem května. 
• Ředitelům byla odeslána pozvánka na akci National EOSC Tripartite Event and Czech Open Science Day, 

která se koná 1.–2.6. 2023 v NTK (z VV se účastnit bude RŘ, VD, VŠu se připojí online).  

O: RŘ 
 

  

3. Pracovní skupina EIZ  

• Setkání ve středu na VŠE prezenčně, žádné konkrétní téma, bude se hlavně diskutovat. 
• Dotaz na JJ: Kdy budou známy nominace 2024? Odp.: Cenové nabídky budou zaslány do konce května. 

Rámcové smlouvy do konce června. 

O: LPS 
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4.  Pracovní skupina IVIG 

• Hybridní setkání 6. 6. také na VŠE (https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/ps-ivig/). Zaměřeno na: 
Informační vzdělávání jako pevná součást výuky na VŠ. Bude se diskutovat mj. na téma jak ustát změnu 
vedení? Co by mohla PS, potažmo asociace udělat pro učící knihovníky. RŘ: Klíčem je akreditační spis  
a strategické dokumenty obecně. 

• RŘ požádá ředitelku Knihovny FF UK dr. Remišovou, aby se s KP spojila a informovala skupinu  
o povinném e-kurzu určeném pro studenty FF UK. I o procesu, jak se jim podařilo kurz prosadit jako 
akreditovaný předmět. 

• Dalším podkladem pro tuto oblast (advokacii) by mohl být materiál Výstupy CRP a Strategický záměr 
ministerstva pro oblast vysokých škol na období od roku 2021.docx (dostupný ve VV MS Teams).   

• Seminář IVIG proběhne 7. 9. 2023. 

O: KP  

ÚaT: 1. Požádat dr. Remišovou, aby KP informovala o povinném e-kurzu určeném pro studenty FF UK 
– RŘ do 1. 6. 2023. 

 

5. Pracovní skupina Open Science 

• Také se chystá prezenční setkání – dopoledne 1. 6. v NTK (před „tripartitou“ viz výše) 
• Přesun ze Slacku na Discord – VD bude informovat, jak to dopadlo a jak se jim v Discordu pracuje.  
• Skupina interně schválila, kdo a kam pojede za skupinu na zahraniční cestu – VD se spojí s HL. 

O: VD  

  

6. Informace z různých jednání 

ÚKR – dvoudenní jednání (VŠu) 

• hlavním tématem byla novela Knihovního zákona (VŠu nasdílí text – update: úkol obratem splněn) 
• proběhla také debata k povinnému výtisku (Koncepce rozvoje knihoven) 
• M. Svoboda přednesl prezentaci ke CARDS 
• L. Maixnerová prezentovala nové metodické pokyny pro MVS 
• diskuze k nákupům licencí českých e-učebnic  
• do pracovní skupiny ke statistikám nominován JK 
• letos na podzim proběhne ještě jedno dvoudenní jednání v Třešti (téma: Knihovní zákon, …) 

 
Workshopy NK k open source knihovním systémům (FOLIO, Koha, Evergreen) – účastnil se VŠu, podal 
krátkou informaci. 

O: VŠu 

 

7. Exkurze do Berlína 

• Velmi vydařená akce, chvála ze všech stran. 
• MB odprezentuje ředitelům souhrn zpětné vazby a budeme diskutovat, kam příští rok. 

O: MB, HL 

  

https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/ps-ivig/
https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/VVAKV/Sdilene%20dokumenty/Porady/V%C3%BDstupy%20CRP%20a%20Strategick%C3%BD%20z%C3%A1m%C4%9Br%20ministerstva%20pro%20oblast%20vysok%C3%BDch%20%C5%A1kol%20na%20obdob%C3%AD%20od%20roku%202021.docx?d=w69132636dc4f4997a63abeddc1c99070&csf=1&web=1&e=Rh9ZcZ&isSPOFile=1
https://vse.sharepoint.com/:w:/r/sites/VVAKV/Sdilene%20dokumenty/Porady/V%C3%BDstupy%20CRP%20a%20Strategick%C3%BD%20z%C3%A1m%C4%9Br%20ministerstva%20pro%20oblast%20vysok%C3%BDch%20%C5%A1kol%20na%20obdob%C3%AD%20od%20roku%202021.docx?d=w69132636dc4f4997a63abeddc1c99070&csf=1&web=1&e=Rh9ZcZ&isSPOFile=1
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8. Online diskuzní fórum Jak citovat umělou inteligenci 

• První termín byl rychle obsazen. Zájemci o tematiku, kteří se již nevešli, se mohou zaregistrovat na druhý 
termín (6. 6. od 9 do 11).  

• RŘ: Do týdne půjde k veřejné diskuzi soubor doporučení k umělé inteligenci pro školy, který vytvořila 
pracovní skupina z UK. RŘ ho VV zašle. Výzva: hledají se lektoři, kteří by zvládli školit akademiky ohledně 
postojů k AI a využívání AI ve výuce. 

O: MB 

  

8. FPZC 

• BJ zrekapitulovala, jaké zatím přišly přihlášky do 2. kola FPZC 2023. V tuto chvíli souhrn finančních 
požadavků již přesáhl zůstatek převedený z 1. kola. 

• Proběhlo hlasování. VV jednomyslně schválil mimořádné navýšení dotace pro 2. kolo.  
• BJ také navrhla zvýšení limitů na cesty po Evropě a do zámoří, a to od r. 2024. Proběhlo hlasování, VV návrh 

schválil jednomyslně. Bude předloženo ke schválení výroční konferenci v únoru 2024. 
• Vše bude konzultováno s řediteli a na prezenčním jednání VV po setkání ředitelů se doladí konkrétní částky. 

O:  JK, BJ 

 

9. Chystané akce 

Setkání ředitelů 7. 6. na VŠE – VŠu v Teamsech nasdílel program. 
Stáže – vše v běhu. 
KAM 2023 – spuštěna registrace https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/kam-2023/  
BA 2023 – nedostatek tkaniček na krk – s objednávkou nových se počká na nové logo, na BA v JH zajistí 
chybějící počet VŠE. Registrace bude spuštěna do 10 dnů. 

O:  VV 

ÚaT: 1. Připravit si prezentaci na setkání ředitelů – VŠu, BJ, HL, JK, MB do 6. 6. 2023. 

  
 
 
 

 

 

 

 

Příští jednání VV: Prezenční jednání ve středu 7. 6. cca od 13:00 po setkání ředitelů na VŠE 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 

 

https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/citace-ai/
https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/citace-ai/
https://www.akvs.cz/akce/akce-2023/kam-2023/

